

Angus Reid Institute
CPC Expectations
Aug. 29 to Sept. 4, 2024

Some questions have been withheld for future release. Others have already been released.

La version française suivra.

QPP1.

Base=All

Grid

Moving on, there will be a federal election on or before Oct. 20, 2025. The Conservative Party led by Pierre Poilievre has been leading in many polls taken over the past year and has a chance to form government.

If Pierre Poilievre becomes prime minister and the Conservatives do win the next election and form government, what do you expect from him and his government? Will they...

[Randomize]

- Fire a significant portion of public service employees
- Encourage more privatization of health care
- Defund and dismantle the Canadian Broadcasting Corporation (CBC)
- Close Canada's borders to immigrants
- Balance the budget
- Lower income taxes
- Increase jailtime for criminals
- Increase defence spending to the 2% of GDP target set by NATO

- This will absolutely happen
- Maybe this will happen
- This won't happen
- Not sure/ Can't say

QPP2.

Base=All

Grid

Considering the above again, do you think they would be a good thing or a bad thing if the following happened...

[Same list, same order QPP1]

- Very good thing
- Good thing
- Bad thing
- Very bad thing
- Not sure/ Can't say

QPP3.

Base=All

Single choice

Thinking about the possibility of the Conservative Party led by Pierre Poilievre forming government after the next election, would you say that makes you more hopeful, more fearful or neither?

Very hopeful

More hopeful than fearful

Neither

More fearful than hopeful

Very fearful

Not sure/ Can't say

QPP4.

Base=All

Single choice

Do you agree or disagree with the following statement?

Pierre Poilievre and the Conservatives have a hidden agenda they won't reveal until after they win the election

Strongly agree

Agree

Disagree

Strongly disagree

Not sure/ Can't say

Français

QPP1.

Base=All

Grid

Changeons maintenant de sujet. Une élection fédérale aura lieu le 20 octobre 2025 ou avant cette date. Le Parti conservateur, dirigé par Pierre Poilievre, est en tête de plusieurs sondages réalisés au cours de la dernière année et pourrait avoir la chance de former le prochain gouvernement.

Si Pierre Poilievre devenait premier ministre et que les conservateurs remportaient la prochaine élection et formaient le prochain gouvernement, à quoi faudrait-il s'attendre de la part de ceux-ci, selon vous? Feront-ils les choses suivantes...

[Randomize]

Mettre à pied un grand nombre d'employés de la fonction publique

Encourager encore plus la privatisation des soins de santé
Démanteler et cesser le financement de Radio-Canada
Fermer les frontières pour freiner l'immigration
Équilibrer le budget
Baisser les impôts
Renforcer les peines de prison pour les criminels
Augmenter les dépenses militaires, jusqu'à atteindre la cible de 2 % du PIB fixée par l'OTAN

Ils feront certainement cette chose
Ils feront peut-être cette chose
Ils ne feront pas cette chose
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

QPP2.

Base=All

Grid

Compte tenu de ce qui a été abordé à la question précédente, croyez-vous que cela serait une bonne ou une mauvaise chose si les événements suivants se produisaient...

[Same list, same order QPP1]

Une très bonne chose
Une bonne chose
Une mauvaise chose
Une très mauvaise chose
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

QPP3.

Base=All

Single choice

Pensez à la possibilité que le Parti conservateur, dirigé par Pierre Poilievre, forme le prochain gouvernement à la suite de l'élection. Est-ce que cela vous rend optimiste, inquiet ou ni l'un ni l'autre?

Très optimiste
Plus optimiste qu'inquiet
Ni l'un ni l'autre
Plus inquiet qu'optimiste
Très inquiet
Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire

QPP4.

Base=All

Single choice

Êtes-vous d'accord ou non avec l'énoncé suivant?

Pierre Poilievre et les conservateurs ont des intentions cachées qu'ils ne révéleront pas jusqu'à ce qu'ils remportent l'élection.

Tout à fait d'accord

D'accord

En désaccord

Tout à fait en désaccord

Je ne suis pas certain/je ne peux pas dire